
דושֹׁׁ והְִִקְְרִִיב אֵֵלָיָו" �קְֶֹרִ ויְדַֹע הִ' אֵֶת אֲֵשֶׁׁרִ לָוֹ ואְֵֶת הִַקְ�ָ "ב
רִקְ עלָ ידי בחינת כלָ מעשׁיו ודרִכו שׁלָ הִאֵדם ניתן לָדעת אֵם מעשׁיו 

לָרִצון הִשׁם אֵו לָאֵ

ועדתו קמו ועשו את כל המהומה והמחלוקת  רואים בפרשה אחרי שקורח 
ֶר לוֹ ואְתֶ  �קֶֹר ויְדַֹע ה' אתֶ אשֲ� עם משה רבנו, משה רבנו אומר לקורח ועדתו "ב
יקְַרִיב אלֵיָו" אומר משה רבנו נחכה  �וֹ  רֶ יבִחְַר ב הַק�ָדושֹ� והְִקְרִיב אלֵיָו ואְתֵ אשֲ�
לבוקר. נשאלת השאלה מדוע משה רבנו אומר לכולם לחכות לבוקר, למה 

לא לעמוד עכשיו ולגמור את הכל?

אלא אולי אפשר לפרש ולומר יסוד גדול, אומר רבנו הבעל שם טוב הקדוש 
על הגמרא )שבת עה.( שוחט משום מאי חייב, רב אמר משום צובע. 

מסביר רבנו הבעש"ט השוחט זה מלאך המוות יצר הרע, כמו שהגמרא 
אומרת )סוכה נב.( לעתיד לבא מביאו הקב"ה ליצר הרע ושוחטו. נבוא 

ונשאל למה צריך לשחוט את היצר הרע, הרי הקב"ה ברא אותו כדי להכשיל 
את האדם ויצר הרע עושה מה שהקב"ה ציווה אותו, אם כך למה להעניש 

אותו לעתיד לבוא ולשחוט אותו?

אלא מתרץ רבנו הבעל שם טוב ואומר על פי הגמרא, שהקב"ה ישחט את 
לבוא  כדי  לעולם  נברא  היצר הרע  צובע.  חייב משום  כי שוחט  הרע  היצר 
לאדם ולהציע לו לעשות עבירה, לא לשכנע אותו ולצבוע לו העבירה כמו 
מצוה. על זה שהיצר הרע צובע לאדם את העבירה ומטשטש את הדברים 
שהאדם יחשוב שמה שעושה זה כמו מצוה, הקב"ה ישחט את מלאך המוות 
ויעניש אותו. אם יצר הרע היה בא לאדם ומנסה להכשיל אותו בלי לצבוע 
לו את העבירה כמו מצוה, אז היצר הרע עשה את מלאכתו ולא היה נענש 

על זה.

וצריך לדעת יסוד גדול, הרבה פעמים האדם חושב שהוא עושה מעשה וזה 
מצוה, אבל זו לא מצוה אלא עבירה ורק מלאך המוות מטשטש וצובע את 
לדעת האם מה  כדי  עבירה.  לא  שזו  חושב  וכך האדם  מצוה  כמו  העבירה 
שעושה האדם זו מצוה ודבר אמיתי ולא עבירה שהיצר הרע צובע אותה ולא 

נכשל וחוטא, על האדם להסתכל בעוד מצוות שהוא עושה, אם האדם 
מרגיש במצוות שהוא עושה דבקות וחמימות, אהבת השם ורצון השם 

לעשות עוד מצוות, סימן שגם המצוה הזו היא מצוה ולא עבירה.

אבל אם האדם מרגיש בכל הדברים ירידה וחולשה ביראת שמיים 
ורצון  ודבקות  ורק בדבר אחד מסוים הוא מרגיש התעלות  ובעבודת השם, 
לעשות את זה, סימן שזו עבירה שמצופה ביצר הרע כמו מצוה ועל האדם 

להיזהר מאותה עבירה שמתחפשת למצוה.

לכן אומר משה רבנו לקורח ועדתו, עכשיו שהם באים לחלוק עליו מחלוקת 
גדולה ביותר והם חושבים שהמריבה והמחלוקת איתו לשם שמיים, נחכה 
לבוקר ואז יראו איך הם מניחים תפילין האם גם בדבקות, איך הם מתפללים 
שחרית האם גם בדבקות כמו המחלוקת הזו שהם עושים בדבקות. לאורך יום 
שלם שיראו האם כל המצוות שלהם זה בדבקות או רק המחלוקת עם משה 
היא בדבקות. אם רק המחלוקת היא בדבקות, סימן שזה יצר הרע שצובע את 

העבירה כמצוה המחלוקת עם משה.

וזה יסוד גדול שצריך ללמוד בחיים, אם יש לאדם רצון גדול לעשות איזו מצוה 
משונה או איזהו דבר משונה, הוא צריך לדעת שאם רק במצוה הזו הוא 

להתרחק  וצריך  הרע  היצר  עצת  זו  אחרות,  במצוות  מתחזק  ולא  מתחזק 
מאותה מצוה, כי זו עבירה שמצופה כמצוה. אדם צריך להרגיש חיזוק 

ודבקות בהשם רוחבי בכל הדברים ולא חיזוק נקודתי, רק אז יבין שזה רצון 
השם.

מתי שאדם כל יום נמצא במחשבות איך לעשות, מה לעשות, כמה לעשות, איפה לעשות, אז אדם כל החיים שלו משותקים, החיים שלו הם חיי מרורים, 
הוא יכול להיות עשיר, הוא יכול להיות חכם, הוא יכול להיות מושכל אבל כל דבר שהוא עושה מצטער לפני, מצטער באמצע, מצטער אחרי וזה אדם 

שהולך אחרי המחשבה שלו, אחרי כל מה שזרעו לו בראש, אחרי כל מה שהוא שמע ואחרי כל החרדות והפחדים ועצת היצר הרע. 
ורַֹת ה' ת�ְמיִמהָ" )תהילים יט, ח(, אדם יודע שדעת תורה זו דעת תורה  אבל מתי שאדם חי עפ"י התורה הקדושה והוא יודע שהתורה זו תורת השם, "ת�
אמיתית וגם אם הוא רואה דבר לא נוח וגם אם הוא נמצא במצב לא נוח וגם אם הוא נמצא במצב שהוא חושב שזה לא נוח וגם לפני שהוא חושב איך 
�לְךֶָ" )תהילים נה, כג(, הוא משליך על הקב"ה, הוא  �א יכְלַכְ ְלךְֵ עלַ ה' יהְָבךְָ והְו אני אעשה ומה אני אעשה, אבל מתי שהוא משליך הכל על הקב"ה, "הַש�

�הֵ אלֶ ה' חֲזקַ  עושה את ההשתדלות שהוא מחויב לעשות, הוא מתפלל את התפילה שצריך להתפלל שלא תצא תקלה תחת ידו, הוא מבקש מהקב"ה "קַו
�הֵ אלֶ ה'" )תהלים כז, יד(, הוא מסתכל על הדברים בצורה נבונה, בצורה נכונה, בצורה שהתורה הקדושה ציווה אותנו איך להסתכל. �ךֶָ וקְַו ויְאַמֲץֵ לבִ

סרקו את הברקוד החדש 
והצטרפו לקבוצה של כבוד 
האדמו"ר רבי יאשיהו יוסף 

פינטו שליט"א



�ןֶ לָוֵיִ" �ןֶ קְְהִָת ב �ןֶ יצִהְִָרִ ב ח קְרִַֹח ב �קְִ�ַ "ויַ
הִאֵדם צרִיך לָהִיות עם אֵמונהִ תמימהִ ושׁלָימהִ ורִקְ אֵז יוכלָ לָהִוסיף 

אֵמונהִ עלָ ידי חקְירִהִ

מובא במדרש )במד"ר יח, ג( שקורח עמד והתמודד עם משה רבנו, הקשה 
כנגד  רבנו. אחד הדברים שקורח עמד  בכל הדרך של משה  ומרד  קושיות 
משה רבנו היה בעניין של הציצית, מתי שקורח שמע את כל ההלכות של 
הציצית שהקב"ה ציוה את משה רבנו, עמד קורח מול כל עם ישראל ושאל 
את משה רבנו, ציצית שכולה תכלת האם חייבת בפתילים או לא, ענה לו 
משה רבנו ודאי שתהיה חייבת בפתילים. צריך להקשות קושיה, מדוע קורח 
לקח דוקא את המצוה של ציצית ודוקא בה התחכם והתחיל לשאול שאלות 

את משה רבנו, למה לא מצוות אחרות הרי יש תרי"ג מצוות?

אלא אולי אפשר לפרש ולומר יסוד גדול, יש לנו שני סוגים של אמונה בקב"ה. 
דרך אחת של אמונה שהאדם חוקר ושואל ומתוך החקירה האדם הולך 

ומתחזק, עולה ומתעלה באמונה בקב"ה. יש דרך שניה של אמונה תמימה 
בקב"ה, שהאדם מאמין כי גם אבא שלו וגם סבא שלו היו מאמינים בקב"ה, 
ככה עד אבותינו הקדושים אמונה שלימה ותמימה בקב"ה, אמונה מוחלטת.

ואומרים רבותינו הקדושים שהאדם צריך להאמין בהשם בתחילה אמונה של 
תמימות מדורי דורות, אחרי שהוא מגיע לאמונה חזקה של תמימות בקב"ה 
אבל  בחקירה,  אמונה  עוד  יוסיף  בחקירה,  אמונה  עוד  להוסיף  רוצה  והוא 

הבסיס של האמונה צריכה להיות אמונה של תמימות.
ידוע מתי שהייתה האינקויזיציה וגירוש ספרד, כל האנשים הפשוטים שהיו 

עם אמונה תמימה נשארו יהודים נאמנים להשם וגם אם הרגו בהם 
וטבחו בהם, עשו בהם את כל הפרעות הקשות, לא זזו מאמונתם. אבל 

ידי חקירה, גם אם היו אנשים גדולים בסוף  האנשים שהאמינו בהשם על 
כפרו בקב"ה. מתי שהאדם מבסס את האמונה שלו על ידי חקירה והוא מגיע 
למצב שמשהו לא מסתדר לו בחקירה, אז האמונה לא מסתדרת וכך ח"ו הוא 

יורד מהאמונה בהשם.

יהודי צריך לדעת שהאמונה שלו צריכה להיות אמונה תמימה ועוד בדור הזה 
שהנסיונות הם נסיונות קשים ולא פשוטים, הרבה פעמים רוב הדברים לא 
ואם רוצים  יהיה אמונה תמימה  ידי שכל, לכן צריך שהבסיס  מסתדרים על 

להוסיף אח"כ אמונה על ידי חקירה, יוסיף.

האמונה של קורח הייתה בנויה על ידי חקירה, עינו הטעתו קורח היה רוצה 
לראות את הכל ולהבין את הכל, לדרוש ולחקור ואילו האמונה של משה רבנו 

הייתה אמונה תמימה בקב"ה. מצוות ציצית מסמלת את שתי האמונות, 
אמונה של התמימות בקב"ה "ת�ָמיִם ת�ִהְיהֶ עםִ ה' אלֱהֶֹיךָ" )דברים יח, יג( 

מבחינת לבן, ואמונה של חקירה מבחינת התכלת, שצריך להסתכל על 
הפתיל תכלת שמזכיר את הים והים מזכיר את הרקיע והרקיע את כסא 

הכבוד וכך על ידי חקירה מגיע לאמונה.

קורח בא ושאל את משה רבנו אם כל הטלית כולה תכלת, שכל דרך האמונה 
היא על ידי חקירה, האם זה מותר או אסור, ענה לו משה רבנו שזה אסור 
וחייב גם לבן, אין מציאות של אמונה רק על ידי חקירה אלא חייב אמונה על 

ידי תמימות מוחלטת בקב"ה, שזה היסוד הראשון של האמונה בהשם.

ובדור הזה צריך לחזק שבעתיים את האמונה בקב"ה, המלחמה של היצר 
הרע בדור הזה לפגום באמונה ועלינו להישאר תמימים עם הקב"ה ולחנך 
כך את הילדים לאמונה תמימה, כי המלחמה של היצר הרע זה שהכל יהיה 
ולדרוש,  כל דבר לחקור  ידי חקירה. מלמדים אותנו היום ברחוב  תכלת על 
להגיד שאני רוצה להבין, אני רוצה לומר. מתי שזה נכנס בנשמה של האדם, 
הוא מאבד את התמימות שלו ואת האמונה שלו ואז זה לא מסתדר לו בראש 

וכך הוא מאבד את כל עולמו.

לכן עלינו ללכת בדרך של משה רבנו להיות תמימים עם הקב"ה שגם אם 
יש טלית שכולה תכלת צריך את הפתילים הלבנים שמסמלים על תמימות. 
היסוד של פרשת השבוע זה להתרחק מהמחלוקת ולהיות בתמימות גדולה 

ביותר בקב"ה.
צריך לדעת שתמימות זה היסוד הגדול, אדם בתמימות שלו יכול להשיג את 
כל המעלות הגדולות. אנחנו רואים את אבות אבותינו במרוקו שהיו תמימים 

תמימות גדולה ביותר, לא יודעים כמה ידעו פלפולים או השגות בלימוד 
שאי  הקב"ה  עם  מוחלטת  בתמימות  תמימים  הם  אבל  ובסברות,  הגמרא 
אפשר לשער ולתאר ובכוח התמימות הגיעו לדבקות עצומה בקב"ה והשגות 

עצומות בכל הדברים הגדולים והגבוהים ביותר.

שׁאֵלָהִ: 
כבוד הִרִב אֵשׁתי כלָ הִזמן משׁפילָהִ ומבזהִ אֵותי מהִ עלָי לָעשׁות? 

תשׁובהִ: 
לָעניין אֵישׁהִ שׁהִיאֵ קְשׁהִ עם בעלָהִ זהִ דברִ שׁהִואֵ לָאֵ פשׁוט, כלָ דברִ שׁאֵדם קְשׁהִ עם הִשׁני זהִ אֵלָימות: אֵדם שׁצועקְ, ילָד שׁצועקְ, ילָד 

שׁמכהִ, ילָד שׁמרִביץ אֵז ישׁ לָילָד הִזהִ משׁהִו שׁמציקְ לָו. אֵישׁהִ שׁהִיאֵ קְשׁהִ אֵז סימן שׁישׁ לָהִ משׁהִו שׁמציקְ לָהִ, אֵולָי הִיאֵ מחקְהִ אֵת אֵמאֵ 
שׁלָהִ )צרִיך לָהִסבירִ לָהִ שׁזהִ לָאֵ טוב(, אֵולָי משׁהִו בנפשׁ מפרִיע לָהִ ואֵז הִיאֵ מתנהִגת כך. 

אֵתהִ נשׁוי, זהִ הִחיים, ישׁ לָך ילָדים אֵז לָאֵ תפרִקְ ולָאֵ תשׁבורִ אֵת הִדברִ שׁכברִ קְיים. אֵדם צרִיך לָרִדת לָבעיהִ וישׁ אֵנשׁים שׁישׁ לָהִם בעיהִ, 
לָרִדת לָבעיהִ ולָנסות לָתקְן אֵותהִ. לָרִדת לָבעיהִ ולָנסות לָתקְן אֵותהִ, אֵין דברִ שׁהִואֵ בלָי סיבהִ אֵם הִשׁולָחן זז מישׁהִו הִזיז אֵותו. 

אֵדם שׁקְשׁהִ ישׁ לָו סיבהִ לָמהִ הִואֵ קְשׁהִ, אֵז אֵם ישׁ קְשׁהִ ופעם לָאֵ הִיהִ קְשׁהִ והִאֵישׁהִ קְשׁהִ, פתאֵום קְשׁהִ - משׁהִו מציקְ לָהִ, אֵולָי הִילָדים, 
אֵולָי הִפרִנסהִ, אֵולָי הִתנהִגות שׁלָך, אֵולָי כך, אֵולָי כך, לָרִדת לָשׁורִשׁ שׁלָ הִדברִים ואֵפשׁרִ לָפתורִ אֵת הִדברִים.

דברִים יוצאֵים מן הִכלָלָ ודאֵי שׁישׁ דברִים יוצאֵים מן הִכלָלָ אֵבלָ בן אֵדם צרִיך לָהִיות בתבונהִ, לָהִסתכלָ עלָ הִדברִים בתבונהִ וכלָ דברִ אֵדם 
צרִיך לָדעת שׁכלָ בעיהִ שׁישׁ אֵו שׁזהִ תיקְון אֵו שׁזהִ בעיהִ שׁהִיאֵ ניתנת לָפתרִון ורִקְ אֵתהִ לָאֵ יורִד לָעומקְ שׁלָ הִדברִים לָפתורִ אֵת הִבעיהִ, 

אֵתהִ משׁאֵירִ אֵת זהִ קְיים ואֵתהִ עוד מוסיף ועוד נלָחם נגד זהִ ועוד מעלָהִ אֵת הִאֵשׁ עם זהִ וזהִ לָאֵ דברִים טובים.



�נְיֵ לָוֵיִ" "רִַב לָכָםֶ ב
אֵדם יכולָ לָהִיות פיקְח אֵבלָ לָאֵ חכם כי חכמהִ זהִ רִקְ עם ירִאֵת הִשׁם

"רַב  ועדתו  לקורח  ואומר  עומד  רבנו  מוצאים שמשה  אנו  בפרשת השבוע 
�נְיֵ לוֵיִ" ורש"י במקום מפרש ואומר וקרח שפקח היה מה ראה לשטות  לכָםֶ ב
זו, עינו הטעתו ראה שלשלת גדולה יוצאה ממנו שמואל ששקול כנגד משה 
ואהרן אמר בשבילו אני נמלט. הכוח שהיה לקורח והשטות הזו לקום כנגד 
הֶ  משה רבנו רעיא מהימנא היה שראה את שמואל הנביא שעליו כתוב "משֹ�
ְמוֹ" )תהלים צט, ו( ששקול כמשה ואהרן יוצא  �קְרְֹאיֵ ש� �אלֵ ב ְמו �ש� �כְהֲֹניָו ו ֹן ב ואְהֲַר
צריך להקשות  רבנו.  כנגד משה  ולריב  לקום  לו את הכוח  נתן  וזה  מחלציו 
קושיה, למה רש"י אמר קורח שפיקח היה, יותר נכון לומר קורח שחכם היה, 

מדוע אמר בלשון שפיקח היה?

אלא אולי אפשר לומר כך, חכמה זה דבר שמורכב מכמה דברים ואחד 
מהדברים זה יראת השם. אם אין יראת השם, אי אפשר להגיע לחכמה 

ִית חָכמְהָ ירְִאתַ ה'" )תהלים קיא, י( הראשית  גדולה. דוד המלך אומר "רֵאש�
של החכמה והיסוד הראשון שמרכיב את החכמה זה יראת השם, חכמה בלי 
יראת השם זו לא חכמה. אולי האדם פיקח אבל לא חכם, לחכמה צריך יראת 
�עָ" )תהלים קז,  �לַ השם. על חכמה בלי יראת השם כתוב "וכְלָ חָכמְתָָם ת�ִתְב

כז(, זו לא חכמה אמיתית ויציבה, חכמה שלא תוביל לאף מקום.

אם כך קורח היה פיקח ולא חכם כי קם לריב עם משה רבנו, פיקחות בלי 
חכמה לא תוביל את האדם לאף מקום. אדם יכול להיות פיקח או ערמומי, 
אבל זו לא חכמה. להשיג דבר עם פיקחות או ערמומיות זה דבר לא יציב, דבר 
יפול. הפיקחות של קורח הביאה אותו לחורבן  שלא יהיה לאורך זמן ובסוף 

והרס, לכן אם אדם חושב שהוא חכם צריך לשים נדבך ראשון בחכמה 
וביראת השם, ואז תהיה יציבות בחכמה והמעשים שהוא יעשה חכמים.

� הִָאֵָרִֶץ" ִבלְָעֵָנו � פ�ֶן ת� �יִ אֵָמְרִו � לָקְְלָֹםָ כ �ְרִָאֵֵלָ אֲֵשֶׁׁרִ סְביִבתֵֹיהִֶם נסָו "וכְלָָ ישִׁ
קְורִח נבלָע חי באֵדמהִ כי לָאֵ כיבד תלָמיד חכם וכפרִ בתורִהִ שׁבע"פ

הגמרא מספרת )סנהדרין קי.( על רבה בר בר חנה שפעם אחת פגש אותו 
לו את בלועי קורח. לקח אותו סוחר את  לו שיראה  סוחר ישמעאלי שאמר 
יצא הרבה  לו שני חורים באדמה שמהם  והראה  רבה בר בר חנה למדבר 
עשן ואמר שכל החודש שומעים שהם נשרפים באש ופעם בחודש יש להם 
עצירה ושומעים אותם צועקים משה ותורתו אמת והן בדאין. נבוא ונשאל מה 

העניין של שני החורים ושל הצעקות משה אמת ותורתו אמת?

�יִ  � לקְלֹםָ כ רֶ סבְיִבתֵֹיהםֶ נסָו �ְרָאלֵ אשֲ� אלא התורה הקדושה אומרת לנו "וכְלָ ישִ
� האָרֶָץ", מתי שהאדמה נפתחה וקורח ראה שעומד להיבלע  � פ�ןֶ ת�ִבלְעֵָנו אמָרְו
ואנו  ותורתו אמת  ולצעוק משה אמת  לחזור בתשובה  מיד  באדמה התחיל 
בדאין. מתי שכולם שמעו את קורח צועק ומתחיל לחזור בתשובה, נסו לקולם 
מהקול של קורח שצעק משה אמת ותורתו אמת, כולם כבר התחילו לברוח 

כי הבינו שיש בעיה.
תורה  שבמתן  פח.(  )שבת  אומרת  הגמרא  כי  כזו,  במיתה  דוקא  מת  וקורח 

הקב"ה כפה על בני ישראל את ההר כגיגית ואמר להם שאם יקבלו את 
התורה מוטב ואם לא שם תהא קבורתכם. נקשה בני ישראל הרי אמרו נעשה 

ונשמע, אם כך על מה כפיית ההר כגיגית?

אלא בני ישראל אמרו נעשה ונשמע על תורה שבכתב ולא על תורה שבעל 

פה. ומי שמקבל רק תורה שבכתב ובלי תורה שבעל פה זה לא נחשב. אז 
כפיית ההר כגיגית היא גם על התורה שבעל פה. קורח כפר בתורה שבעל 
�הָ�  �לֻ ֶכ �יִת ש� ֶה טַל פה כמו שמובא במדרש )במד"ר יח, ג( קָפץַ קרַֹח ואְמָרַ למְש�
�יִציִת? ובגלל שכפר בתורה שבעל פה נענש  �רָה מןִ הַצ ֶת�ְהֵא פ�טְו � ש� ת�ְכלֵתֶ מהַו

שההר כגיגית ירד עליו, לכן נבלע בתוך האדמה.

לכן כל אדם שלא מכבד תלמידי חכמים ראוי הוא להיקבר חי, כמו קורח ועדתו 
שלא כיבדו תלמיד חכם את משה, כי הרי קורח לא חלק על הקב"ה ולא חלק 
על התורה שבכתב, אלא חלק על משה ולכן גם אומר משה אמת שזה מסמל 
את תורה שבע"פ ועל פי זה יובן ששני החורים שיצאו במדבר זה אחד כנגד 

תורה שבע"פ והשני כנגד תורה שבכתב.

הִכוח שׁלָ סעודת מלָווהִ מלָכהִ, שׁלָ סעודהִ רִביעית, הִואֵ כוח גדולָ ביותרִ. אֵדם ישׁתדלָ לָעשׁות נטילָת ידיים, גם אֵם הִואֵ אֵוכלָ קְצת, נטילָת 
ידיים ישׁ בזהִ כוח גדולָ. 

כתוב שׁאֵישׁהִ בהִרִיון זהִ מצילָ אֵותהִ מפתקְאֵ דחוהִ. כתוב שׁאֵדם שׁאֵדם שׁכעסן זהִ מורִיד לָו אֵת הִכעס, לָאֵ צרִיך לָקְחת כדורִ שׁלָ כעס, 
אֵפשׁרִ לָלָכת ולָאֵכולָ סעודהִ רִביעית וזהִ ירִגיע אֵותך שׁלָאֵ תהִיהִ כעסן. 



הִגדולָ  ולָמקְום  ביותרִ  הִגבוהִ  לָמקְום  לָעלָות  יכולָ  אֵתהִ  אֵחד  ברִגע 
ביותרִ

עד יוסף הצדיק שהיה בבית האסורים כל יהודי שהיה בצרה או אדם שהיה 
בבעיה, הוא היה צריך אחר כך אחר כך, אחרי הבעיה, לעלות לאט, לאט, 

לאט, לאט, לאט  חזרה למקום שהוא היה. 

היית למעלה, נפלת, אתה צריך לעלות בשלבים. כמו שכתוב בתורה 
�ורֹ  � מןִ הַב ויַרְִיצהֻו יוסֹףֵ  �קְִרָא אתֶ  ויַ ְלחַ פ�רְַעהֹ  �שִ� הקדושה )בראשית מא, יד( "ויַ
�בָאֹ אלֶ פ�רְַעהֹ", מיוסף הצדיק שיצא מבית האסורים  ויַ �ִמלְתָֹיו  �ףֵ ש ויַחְַל �חַ  ויַגְלַ
עשרה  שלוש  הסתפר  לא  הוא  שערות  אפילו  אחד,  וברגע  השנה  בראש 
שנים, ברגע אחד הרימו אותו מבית סוהר, להיות משנה למלך שנאמר )שם, 
 .ָ� ממִ�ךֶ �ַל  אגֶדְ �סִ�אֵ  הַכ רַק  עַמ�יִ  �לָ  כ ַק  � ישִ� פ�יִךָ  ועְלַ  �יֵתִי  ב עלַ  ת�ִהְיהֶ  "אתַ�ָה  מ-מא( 
�לָ ארֶֶץ מצִרְָיםִ", מאז נהיה בעם ישראל שגם אם אתה  .רְאהֵ נתַָת�ִי אתְֹךָ עלַ כ

־נמצא בתחתית התחתית, למטה, למטה ,למטה, ברגע אחד אתה יכול לע
לות למקום הגבוה ביותר ולמקום הגדול ביותר. אין יהודי שאצלו צריך שלבים 
יוסף הצדיק  יכול להיות במקום הנמוך ביותר היום ומחר כמו  לעלות, אתה 

להיות המשנה למלך של ארץ מצרים. 

יהודי שישן בלילה וחושב שגם מחר הוא יקום מסכן, הוא טועה 
במחשבה שלו. והטעות במחשבה שלו מביאה אותו לחוסר 

אמונה והחוסר אמונה הזה מביא עליו מעצורים וברגע שאדם 
בגדלות המוחין וחושב על הכל בגדלות המוחין, אז גם אם אתה היית שתים 
עשרה שנים בבית האסורים ואתה ברגע אחד יוצא, אתה יכול להגיע לגדלות 

המוחין. 

אֵדם צרִיך לָדעת לָשׁים גבולָ גם לָעצמו וגם לָאֵחרִים

הדברים של הבן אדם הם שלו וכל אחד צריך שמה ששלך שלך ומה ששלי 
שלי, כל אחד צריך את הדברים שלו אצלו. אתה רוצה להיות בעל חסד לתת 
בלי  בהם  להשתמש  יכולים  כולם  האלה  הדברים  תאמר  מראש  אז  לכולם, 
רשות, והדברים האלה צריך כן רשות. אדם צריך לשים גבול גם לעצמו וגם 
לאחרים בדברים, מה שלו ומה של חבירו, מה מרשה להשתמש ומה הוא לא 

מרשה להשתמש. 

יש בן איש חי שאומר משל גדול, הבן איש חי מספר ואומר שפעם אחת היה 
איזה עשיר שהעשיר הזה הלך מחוץ לעיר על הסוס שלו, פתאום הוא רואה 
איזה אדם בלי רגליים, זרוק על הריצפה אוסף צדקה. אותו עשיר עצר ירד 
ושאל אותו אם הוא רוצה ללכת לאיזה מקום? אותו  לו צדקה  מהסוס, נתן 
אדם שהיה בלי רגליים, היה עני גדול אמר לו כן, תיקח אותי לעיר. אותו עשיר 

־היה בעל לב טוב, ירד מהסוס והעלה אותו על הסוס נתן לו להחזיק את המו
שכות, והוא החזיק את הסוס וגרר את הסוס לעיר. הגיעו לעיר, אותו עשיר 

אומר לעני תרד מהסוס הנה הבית שלך, רד. 

אמר לו אותו עני לא, זה סוס שלי איך סוס שלך? אני עשיתי לך חסד לפני 
עשר דק' לקחתי אותך מחוץ לעיר שהיית זרוק על הריצפה, אמר לו לא זה 
סוס שלי, הלכו שניהם לבית הדין. בית הדין אמרו לאותו עשיר כולנו יודעים 
שמחזיק  מי  המושכות,  את  מחזיק  הוא  אבל  שלך  הסוס  טוב,  איש  שאתה 
במושכות הוא בעל הבית. תהיה טוב כמה שתהיה, אל תתן את המושכות 
למישהו אחר, ברגע שאתה נותן את המושכות למישהו אחר, אתה לא יכול 
לדעת מה יקרה עם אותו אדם. אדם מחזיק את המושכות, זה דבר לא טוב. 

לכן כל אדם, מה ששלך שלך, תשים לו גבול. מה ששלך ואתה רוצה שכולם 
ישתמשו או מסכים שכולם ישתמשו, מראש תאמר כולם יכולים להשתמש, 
צריך לבקש רשות לא צריך לבקש רשות, זה שלי זה לא שלי, טוב לשים את 
הגבול לכל דבר, זה דבר שהוא בריא. אם החיים של האדם הפקר והאדם 
פותח את הכל, הכל הפקר ויכול להיות לזה הרבה מכשולים. לכן תשים זה 

שלי עם רשות, זה שלי בלי רשות, לשים את הדברים האלה. 
 .


